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Je program
premalo radikalen?

V času izida našega glasila, se bo 11.
kongres slovenskih komunistov iztekel.
O njegovem programskem dokumentu
Evropa zdaj in osnutku statuta, pa je
tudi v naši občinski organizaciji tekla
živahna predkongresna razprava, ki so jo
delegati stmili na konferenci 11. decem-
bra. Samo poročilo je precej obsežno,
saj so razprave potekale vsebinsko na
posvetih več osnovnih organizacij sku-
paj. Pripombe in pogledi so bili v nekate-
rih delih razmotreni, skupno vsem pa je
bilo, da je program pravi, da prinaša
sodoben pogled na razreševanje proble-
mov, da je jasen in prodoren, da ohranja
v jedni komunistično socialistično idejo
demokracije, da odpira poti v Evropo in
moderen svet, da postavlja v ospredje
človeka, da se ZKS otresa pristopa fo-
rumskega dela, da je človekovim pravi-
cam in svoboščinam odprta pot... Ve-
ljalo pa bi bolj poudariti delo, program
bi moral imeti v segmentu obravnave
gospodarskih vprašanj več sprememb,
ekološki program je še vedno presplo-
šen, večji poudarek bi morali nameniti
terenskemu organiziranju vitalnih dejav-
nosti, premalo je poudarjena vloga KS,
premedle so usmeritve k enodomnim
skupščinam, NOB ostaja zapostavlje-
na... Precej pripomb je bilo tudi na to,
da bi moral dokument jasneje opredeliti
tudi vlogo ZKS v ZKJ, pa ustavno uredi-
tev v luči učinkovitejšega organiziranja
federacije, opredeljen bi moral biti od-
nos ZK v JLA in še čem.

Vse to in še kaj pa so iznesli tudi
delegati na konferenci. Odločne in glas-

ne so bile zahteve, da se do najnovejših
pojavov (miting, blokada,...) ZKJ jasno
opredeli, upoštevaje spoštovanje zakoni-
tosti in ustavnosti, da slovenski kongres
odločno podpre slovensko vodstvo.

Sicer pa se dogajanja tako hitro odvija-
jo - ne samo v Jugoslaviji temveč tudi
v svetu (v Evropi), da se je marsikatere-
mu razpravljalcu porodil dvom, ali je
dokument dovolj radikalen, po še pro-
dornejši poti v demokratično družbo.
Prisotni so bili tudi predlogi, da bi veljalo
slovensko partijo tudi razpustiti in jo pod
novim imenom nanovo konstituirati. Kar
nekaj razprav je bilo namenjenih vpraša-
nju ali smo vse te v program zapisane
naloge hkrati sposobni izpeljati, ali ima-
mo zaupanje ljudi, ali znamo ločiti resni-
co od laži, dobro od slabega, ali bo ZKS
lahko prešla mimo preteklih dejanj, pa
do tega, da je ZKS tudi v teh hudih časih
bila sposobna in zmožna ohraniti po-
končno držo in da bo njen kongres poka-
zal jasno pot tudi na volitvah. Opredeli-
tev, da je ZK stranka je več ali manj
jasno, to pa pomeni, da bo z akcijsko
enotnostjo morala ohraniti in se boriti za
svojo pozicijo tudi v prihodnje, pa ne
samo v slovenskem prostoru. Bojazni
okrog usode ZKJ ni bilo malo, najbolj
slikovito pa se je o tem izrazil dr. Kalin
- delegat za 14. kongres ZKJ, ki je dejal,
da ne bi rad odšel na nepravi sestanek in
da naj ga »baza« - viška partijska konfe-
renca »opremi« za razgovor. Zivljenje je
postalo neznosno, zato je potrebno na-
praviti črto, do kje gremo in do kje se
o čem v jugoslovanskem prostoru tudi
pogovarjamo.


